

# 學術倫理研習-線上研習SOP-1

The screenshot shows the NCHU Research and Development Office website. At the top, there are links for 'NCHU Home', 'Contact Us', 'Website Guide', 'English', and 'ASK NCHU'. A search bar is also present. The main menu includes 'Research and Development Office', 'Information Bulletin', 'Download Area', 'Academic Ethics', 'Download', 'Research and Development Center', 'Academic Development Group', 'Plan Business Group', 'Precious Instrument Center', 'High Education Deepening Plan', and 'Global Academic Office'. Below this, there are links for 'Interdisciplinary Hub', 'Academic Ethics Education', and 'NCHU R&D PORTAL'. The main content area is titled 'Regulations' (法規表格) and shows a list of documents. The first document listed is 'Application form for AREE's "Mandatory Teacher and others"' (國立中興大學 臺灣學術倫理教育資源中心「必修教研人員」帳號申請表NCHU's Account Application form for AREE's "Mandatory Teacher and others" ) from 2025-02-13. It has download links for 'XLSX' and 'PDF'. The second document is 'Application form for AREE's "Deputy Manager"' (國立中興大學 臺灣學術倫理教育資源中心教研「副管理者」帳號申請表NCHU's Account Application form for AREE's "Deputy Manager" ) from 2025-02-13. The third document is 'National Chung Hsing University Academic Research Ethics Declaration' (國立中興大學學術研究倫理聲明書National Chung Hsing University Academic Research Ethics Declaration) from 2025-02-13. The sidebar on the left shows 'Regulations' (法規表格), 'Form file' (表格文件 Form file) with a red box around it, 'Meeting minutes' (會議紀錄 Meeting minutes), and 'Other' (其他 Other) with a red box around it. The number '3' is also present next to 'Other'.

## 步驟1：帳號申請

- 填寫「國立中興大學「必修教研人員」帳號申請表」([下載](#))。
- 電子檔(excel格式)請email傳送至[vmlab@nchu.edu.tw](mailto:vmlab@nchu.edu.tw)申請帳號設定，信件主旨：○○系-臺灣學術倫理教育資源中心「必修教研人員」帳號申請表。
- 申請表紙本經計畫主持人或單位主管核章後，請以傳遞袋逕送研發處學術組盧錦惠小姐(校內分機550轉302)存查。
- 完成設定後，回覆mail通知。請依操作程序登入教育部臺灣學術倫理教育資源中心平台，進行修課研習，通過總測驗即可取得證明。

# 學術倫理研習-線上研習SOP-2



The screenshot shows the AREE website's login page. At the top, there are links for '註冊帳號' (Register Account), 'English', '回首頁' (Home Page), and '意見回饋' (Feedback). The main content area features a '研究者的聊天室' (Researcher's Chat Room) with a 'EP14 | 高中教師的科展與小論文競賽指導經驗分享' (EP14 | Guidance experience of high school teachers in science fairs and essays competitions) post. Below this is a 'Podcast' section. The login form is titled '選擇登入身分前往課程網站' (Select login identity to access the course website). It includes options for '必修學生' (Required Student), '必修教研人員' (Required Researcher/Teacher), '個人註冊者' (Individual Registrant), and '管理者' (Administrator). Buttons for '查詢身分' (Check Identity) and '註冊帳號' (Register Account) are at the bottom. Below the login form are buttons for '最新消息' (Latest News), '研習活動' (Workshop Activities), '電子報/廣播' (E-newsletter/Broadcast), '熱門資源' (Hot Resources), '教師資源' (Teacher Resources), and '快速連結' (Quick Links). The bottom section shows the '必修教研人員' (Required Researcher/Teacher) login form. It includes fields for '服務單位所在地' (Service Unit Location) set to '臺中市' (Taichung City) and '國立中興大學' (National Chung Hsing University), '請輸入您的email' (Please enter your email), '密碼' (Password), and '忘記密碼?' (Forgot Password?). It also includes a checkbox for '請將我不是機器人打勾' (Check if you are not a robot) and a reCAPTCHA field. A large red box highlights the '服務單位所在地' dropdown and the entire login form area. At the bottom of the page, there is a note about applying for research grants and a link to the '公告' (Announcement) page.

## 步驟2：線上研習

- 登入教育部臺灣學術倫理教育資源中心，網址：<https://ethics.moe.edu.tw/>
- 操作程序：
  - 請選擇登入身分：必修教研人員
  - 服務單位所在地：臺中市、國立中興大學
  - email (即為帳號)：為個人申請之電子郵件信箱 (含 @之後)
  - 密碼：預設同帳號
  - 將「我不是機器人」前的方塊打勾，出現綠色勾之後請點選「登入」

※勾選「我不是機器人」時會出現一些提示文字，請依提示選取圖片或操作。

# 學術倫理研習-線上研習SOP-3



最新消息 中心簡介 課程介紹 資源分享 新手上路 訂閱服務 教師專區

首頁 / 關於中心 / 最新消息 / 內容

## 最新消息

### 「必修學生」與「必修教研人員」帳號驗證與鎖定說明

營運公告 2025/08/11

為提供更優質及安全的服務，本中心自 2025 年 8 月 11 日起針對「必修學生」與「必修教研人員」使用者變更帳號驗證機制，說明如下：

#### 一、「必修學生」與「必修教研人員」首次登入須先完成帳號驗證

即日起，所有首次登入網站之「必修學生」與「必修教研人員」，登入網站後必須進行「帳號驗證」手續，步驟如下：

1. 請以帳號與預設密碼登入網站，登入後，系統會將驗證網址寄至帳號所登記之電子信箱。
2. 請您收信並點擊信中的驗證網址，當畫面出現「此 Email 已通過驗證」時，請點擊「請繼續使用系統」，並依照網頁指示操作。
3. 帳號驗證完成後，請進行帳號開通手續與相關設定，包含：變更密碼、個人資料說明、更新基本資料、課程版本設定、上課說明、測驗說明、網站使用說明，完成後即可開始上課。

帳號驗證信可能因為網路環境而有延遲狀況，請耐心等候，如果沒有收到信，請至垃圾郵件查詢，或點「重寄驗證信」。

# 學術倫理研習-線上研習SOP-4



## 步驟3：修課證明

登入修課研習，通過測驗並取得證明。